



U.S.-Jordan Leadership Exchange Programs (UJLEP)

Cohort Three - Frequently Asked Questions

1. When are UJLEP applications due?

UJLEP Applications are due May 31, 2024, at 11:59pm Eastern Time.

2. I do not fall within the 21-35 age range requirement that the UJLEP has determined in the eligibility requirements. Am I able to apply?

Unfortunately, not at this time. Given the program design, the UJLEP Program requires that all participants be between the ages of 21 and 35 on September 1, 2024.

3. I am not proficient in English. Can I participate in the Fellowship in Arabic?

Yes! UJLEP Cohort Three will fellows be able to complete the exchange in Arabic. Fellows with proficient working English will be able to complete their U.S. Exchange in English, and Fellows who have conversational English will be able to work with an Arabic-speaking host organization in the U.S. The Leadership Training in Amman will be in Arabic. *All Fellows must however have basic conversational English in order to be eligible.*

4. Am I required to have professional experience or to be currently employed to apply for the UJLEP Fellowship?

Yes, all UJLEP must has a minimum of one-year of professional experience including internships, volunteer work, or initiatives in one of the eight UJLEP disciplines: Business and entrepreneurship; civil society; community engagement; women's empowerment; diversity, equity, inclusion, accessibility (DEIA); civic participation; public health; and environment and climate change) at the time of application.

5. If I participate in the UJLEP Program, am I required to return to my home country for two years after the completion of the program?

Yes. J-1 visa regulation mandates that applicants who have participated in an exchange program sponsored by the U.S. Government must fulfill a two-year home residency after the program has completed. Therefore, UJLEP Program finalists will be required to return to their home country for 2 years after the completion of the program.

6. I have started my application and have reached the essay section. Should I complete all essays?

Yes. Be sure to answer each question thoroughly to represent yourself to the best of your ability. These essays will be an essential part of the UJLEP Participant Selection Committee's review of your application. The Committee is committed to reviewing all components of the application to ensure a holistic review of your candidacy.

7. I am unable to move past the Eligibility section. How do I apply?

Please review the eligibility requirements. The application will not let you proceed unless you meet the technical eligibility requirements and have fully completed the section.

8. The application instructions say all answers must be my "own, original work." What does that mean?



U.S.-Jordan Leadership Exchange Programs (UJLEP)

All answers must be your own ideas and in your own words. Be certain not to plagiarize, which is taking someone else's work or ideas and presenting them as your own. If you use another person's writing, ideas, words, or materials, you must credit the source. Do not cut and paste ideas from the internet or other sources. Plagiarism is strictly forbidden at many organizations and academic institutions in the United States, and those who plagiarize their application materials will be disqualified. This also includes using wording from another applicant or Fellowship Alumni in your application. The U.S. Department of State and IREX will be checking all applications for plagiarism. For more information, please visit the [Plagiarism.org website](https://www.plagiarism.org).

9. After I complete and submit my application, can I make changes or add supplemental documents at a later date?

No, all submitted applications are final. Once you have submitted your application, you can no longer add any additional information or make any changes either through the online system or via email. All information and documents must be uploaded prior to your final submission, so be sure to check everything carefully before you submit.

10. Can applicants with disabilities apply? Why does the application ask if I have a disability?

Yes, applicants with disabilities are encouraged to apply. UJLEP does not discriminate against applicants because of race, color, national origin, sex, age, religion, geographic location, socio-economic status, ability, sexual orientation, gender identity, or any other protected characteristic as established by U.S. law. The UJLEP is committed to fairness, equity, and inclusion. The application includes a question about disability so that we are aware of what kinds of accommodations might be needed if you are interviewed or selected. Your answer to the question regarding disabilities is voluntary and will not impact your chances of acceptance.

For additional questions, please do not hesitate to contact the UJLEP team at: Contact.UJLEP@irex.org

1. لا أنطبق ضمن الفئة العمرية من 21 إلى 35 عامًا التي حددها UJLEP في متطلبات الأهلية. هل يمكنني التقديم؟
نعنذر، لا في الوقت الحالي. نظرًا لتصميم البرنامج، يتطلب برنامج UJLEP أن يكون جميع المشاركين في الفترة العمرية بين 21 و 35 عامًا في 1 أيلول 2024.
2. لست ماهرًا في اللغة الإنجليزية. هل يمكنني المشاركة في الزمالة باللغة العربية؟
نعم! ستتمكن الدفعة الثالثة من برنامج UJLEP من إتمام التبادل باللغة العربية. سيتمكن الزملاء الذين يجيدون اللغة الإنجليزية من إتمام تبادلهم في الولايات المتحدة باللغة الإنجليزية، والزملاء الذين لديهم مهارة في اللغة الإنجليزية في المحادثة سيتمكنون من العمل مع منظمة مضيئة تتحدث العربية في الولايات المتحدة. سيكون التدريب على القيادة في عمان باللغة العربية. ومع ذلك، يجب أن يكون لدى جميع الزملاء مهارات أساسية في المحادثة باللغة الإنجليزية لكي يكونوا مؤهلين.
3. هل يُطلب مني أن يكون لدي خبرة مهنية أو أن أكون حاليًا موظفًا للتقديم في زمالة UJLEP؟
نعم، يجب أن يكون لدى جميع المشاركين في برنامج UJLEP خبرة مهنية لا تقل عن سنة تشمل التدريب العملي، أو العمل التطوعي، أو المبادرات في إحدى تخصصات برنامج UJLEP الثمانية في وقت التقديم.
4. إذا شاركت في برنامج UJLEP ، هل يُطلب مني العودة إلى بلدي لمدة عامين بعد انتهاء البرنامج؟



U.S.-Jordan Leadership Exchange Programs (UJLEP)

نعم. تنص تعليمات تأشيرة J-1 على أنه يجب على المتقدمين الذين شاركوا في برنامج تبادل رعايته الحكومة الأمريكية الالتزام بإقامة لمدة عامين بعد انتهاء البرنامج. وبالتالي، سيطلب من المتأهلين لبرنامج UJLEP العودة إلى بلدهم لمدة سنتين بعد انتهاء البرنامج.

5. بدأت في تعبئة طلبتي ووصلت إلى قسم الاستيقاف. هل يجب علي تعبئة جميع الأطروحات؟
نعم. تأكد من الإجابة على كل سؤال بشمول لتمثيل نفسك بأفضل ما لديك. ستكون هذه الأطروحات جزءًا أساسيًا من مراجعة لجنة اختيار المشاركين في برنامج UJLEP لطلبك. تلتزم اللجنة بمراجعة جميع مكونات الطلب لضمان مراجعة شاملة لترشيحك.
6. لا يمكنني المرور من قسم الأهلية. كيف يمكنني التقديم؟
يرجى مراجعة متطلبات الأهلية. لن يسمح لك التطبيق بالمضي قدمًا ما لم تلب الشروط للأهلية واكتملت القسم بشكل كامل.
7. تقول تعليمات التقديم أن جميع الإجابات يجب أن تكون "بكلماتك الخاصة." ماذا يعني ذلك؟
يجب أن تكون جميع الإجابات أفكارك الخاصة وبكلماتك الخاصة. تأكد من عدم الاقتباس، وهو أخذ عمل أو أفكار شخص آخر وتقديمها كأنها أعمالك الخاصة. إذا استخدمت كتابة أو أفكار أو كلمات أو مواد شخص آخر، فيجب عليك ذكر المصدر. لا تقوم بنسخ ولصق الأفكار من الإنترنت أو مصادر أخرى. الانتحال هو ممنوع بشكل صارم في العديد من المنظمات والمؤسسات الأكاديمية في الولايات المتحدة، وسيتم إقصاء أولئك الذين ينتحلون مواد طلب الالتحاق بهم. يشمل ذلك أيضًا استخدام عبارات من متقدم آخر أو من زملاء سابقين في الزمالة في طلبك. ستقوم وزارة الخارجية الأمريكية ومؤسسة IREX بفحص جميع الطلبات للتحقق من الانتحال. للمزيد من المعلومات، يرجى زيارة موقع Plagiarism.org.
8. بعد أن أكملت وقدمت طلبتي، هل يمكنني إجراء تغييرات أو إضافة وثائق إضافية في وقت لاحق؟
لا، جميع الطلبات المقدمة نهائية. بمجرد تقديم طلبك، لن تتمكن من إضافة أي معلومات إضافية أو إجراء أي تغييرات سواء عبر النظام الإلكتروني أو عبر البريد الإلكتروني. يجب تحميل جميع المعلومات والوثائق قبل تقديمك النهائي، لذا تأكد من التحقق من كل شيء بعناية قبل تقديمه.
9. هل يمكن للمتقدمين ذوي الإعاقة التقديم؟ لماذا يطلب التطبيق ما إذا كان لدي إعاقة؟
نعم، يُشجع المتقدمون ذوو الإعاقة على التقديم. لا يميز برنامج UJLEP بين المتقدمين بسبب العرق أو اللون أو الأصل القومي أو الجنس أو العمر أو الديانة أو الموقع الجغرافي أو الوضع الاقتصادي أو القدرة أو التوجه الجنسي أو الهوية الجنسية أو أي سمة محمية أخرى كما ينص عليه القانون الأمريكي. يلتزم برنامج UJLEP بالعدالة والشمولية. يتضمن التطبيق سؤالاً حول الإعاقة حتى نكون على علم بأنواع التكيفات التي قد تكون مطلوبة إذا تمت مقابلتك أو اختيارك. إجابتك على السؤال المتعلق بالإعاقات طوعية ولن تؤثر على فرص قبلك.

لأسئلة إضافية، يرجى عدم التردد في الاتصال بفريق UJLEP على: Contact.UJLEP@irex.org